
Připravujeme

Souhrn	usnesení	zastupitelstva	obce	Butoves
3. zasedání zastupitelstva 30. 12. 2022
· Střednědobý výhled rozpočtu 20242025.
· Přebytkový rozpočet na rok 2023 s příjmy 5 331 063 Kč a výdaji 5 995 563 Kč, schodek rozpočtu ve výši 664 500 Kč pokryt přebytkem hospodaření z minulých 
let. Závazným ukazatelem rozpočtu jsou jednotlivé paragrafy rozpočtu.
· Inventarizační komise ve složení: předsedkyně p. Jitka Švihová, členové p. Jitka Švihová ml. a p. Dagmar Benešová.
· Kupní smlouva s Bohumilem Zachem, bytem Butoves čp. 36, Bohumilem Zachem ml., bytem Butoves čp. 89 a Martinem Kettnerem, bytem Chotusice 
čp. 136, na odkup pozemků p. č. 160/38 a 160/39 v k. ú. Butoves, o celkové výměře 727 m2 vzniklých na základě Geometrického plánu č. 242117/2022 ze dne 
12. 12. 2022 za cenu 363 500 Kč.
· Kupní smlouva s Marií Barnetovou, bytem Butoves čp. 1, na koupi pozemku p. č. 160/37 v k. ú. Butoves, o výměře 250 m2 vzniklého na základě 
Geometrického plánu č. 242117/2022 ze dne 12. 12. 2022 za cenu 128 500 Kč.
· Zastupitelstvo uložilo starostovi ověřit strukturu a objem uloženého materiálu 
na pozemku p. Vecka a zjistit přibližné náklady na rekultivaci pozemku a upřesnit 
možnosti, jak by obec mohla materiál použít. (Pozemek p. č. 50/30 o celkové výměře 
4400 m2). Návrh pozemek zakoupit za cenu 200 000 Kč.
· Rozpočtové opatření č. 8/2022. V příjmech a výdajích je zařazeno 146 857 Kč. 
V příjmech jde převážně o vyšší daňové příjmy, ve výdajích se jedná zejména o 
prostředky na nákup pozemků, vyšší náklady na dary a svoz komunálního odpadu. 
Celkové hospodaření obce v roce 2022 přebytek kolem 1 400 000 Kč (Nezapočala stavba 
chodníků).
· Zrušení účtu obce č. 3242582369/0800 vedeného u České spořitelny.
· Knihovnicí obecní knihovny v Butovsi jmenována Jitka Švihová.
· Žádost o dotaci z programu 23RRD14 na projektovou přípravu vjezdových bran a rekonstrukci návsi.
4. zasedání zastupitelstva 27. 3. 2023 
· závěrečný účet a zpráva z auditu za rok 2022, hospodaření za rok 2022. Saldo příjmů a výdajů rozpočtu bylo 1 617 080,33 Kč. Celkový výsledek hospodaření 
je 1 512 583,25 Kč.
· převod výsledku hospodaření ve výši 1 512 583,25 Kč z účtu 431 na 432
· inventarizace za rok 2022
· vyřazení nepotřebného majetku dle návrhu inventarizační komise (starý magnetofon, 
plechová popelnice a staré osvětlení vánočního stromu)
· ve smyslu § 84 odst. 2. písm. f) zák. č. 128/2000 Sb., o obcích delegován pan Bob Šviha 
(v případě jeho nepřítomnosti jako náhradníka pan Bohumil Zach) jako zástupce obce 
na 30. řádnou valnou hromadu společnosti Vodohospodářská a obchodní společnost, 
a.s., jakož i na všechny případné další mimořádné nebo náhradní valné hromady 
Vodohospodářské a obchodní společnosti, a.s. konané do 31. 12. 2023 a pověřen účastí, 
zastupováním a hlasováním na těchto valných hromadách
· změna č. 1 Územního plánu Butoves formou opatření obecné povahy č. 1/2023
· smlouva o smlouvě budoucí kupní s Janou Masákovou na část pozemku 203/1 v k. ú. Butoves (pozemek – chodník)
· smlouva o smlouvě budoucí kupní s Marií Vikovou na část pozemku 154 v k. ú. Butoves (pozemek – chodník)
· kupní smlouva s firmou České dráhy a. s., IČO: 70994226 na pozemek 153/13 v k. ú. Butoves o výměře 832 m2 za cenu 166 400 Kč (pozemek pro občanskou 
vybavenost) 
· dodatek č. 1 smlouvy o dílo na stavbu chodníku s firmou Vít Horčička s.r.o., IČO 03182339 (zatrubnění chodníku, přidání vpusti, která bude jímat vodu 
ze silnice, obrubníky kolem lamp veřejného osvětlení a betonový recyklát do podloží)
· rozpočtové opatření č. 2/2023. Příjmy ve výši 85 291 Kč a výdaje 210 291 Kč.
Na straně příjmů: úroky z termínovaných vkladů, fondu na opravu vodovodu a daň, kterou platí obec a je zároveň ve výdajích. 
Výdaje: daň za obec, přeúčtování financí na knihovnu do zvláštního §, náklady na změnu územního plánu a vícenáklady na chodník
· smlouva o poskytování odborných knihovnických služeb s Knihovnou Václava Čtvrtka v Jičíně, IČO: 370967
· darovací smlouva s Knihovnou Václava Čtvrtka, IČO: 370967 na částku 6 000 Kč
· finanční příspěvek pro Linku bezpečí z. s., IČO: 61383198 ve výši 3 000 Kč
· finanční dar ve výši 6 000 Kč pro Oblastní charitu Jičín, IČO: 73633755
· zařazení Obecního úřadu Butoves do přílohy č. 1 vyhlášky 36/2006 Sb. o ověřování shody opisu nebo kopie s listinou a o ověřování pravosti podpisu
· komplexní pozemkové úpravy v katastru obce Butoves – podání žádosti
· příspěvek ve výši 500 Kč pro dospělého a 2 000 Kč pro dítě do 18 let na zvýšené náklady na energie pro každého obyvatele s trvalým pobytem v Butovsi 
(na základě podání žádosti)
· uložení částek 2 500 000 Kč, 1 280 000 Kč a 1 500 000 Kč na termínované vklady u tří bank
· oslovení energetických manažerů za účelem vypracování projektu komunitní energetiky v obci Butoves, podklady pro výběrové řízení
· přidělení dotace ve výši 57 800, Kč Zdeňku Jiránkovi, Butoves čp. 16, pro činnost Klubu seniorů Butoves
· smlouva o poskytnutí dotace 57 800, Kč se Zdeňkem Jiránkem, Butoves čp. 16

Úvodní	slovo	starosty
Vážení spoluobčané, 
v í t á m  Vá s  u  p r v n í h o  l e t o š n í h o 

zpravodaje. Zima konečně skončila a začíná 
teplejší období, které nám přinese obvyklé 
kulturní a sportovní akce v Butovsi. Sbor 
dobrovolných hasičů se stmelil, a proto 
se rozhodl letos uspořádat okrskovou 
soutěž v Butovsi. Bude se konat v sobotu 
20. května na louce za ČOVkou.

Garáže u bytovky jsou v podstatě hotové, 
nový chodník pod dráhou je již dokončen 
a občané ho užívají. Až bude sucho, dokončí 
se akorát  terénní úpravy mimo chodník. 

Podařilo se nám na tento rok zajistit větší 
kontejner na bioodpad, má obsah 15 m³ 
místo 4 m³. Bude se ale vyvážet jen jednou 
měsíčně místo jednou za 14 dní, ale i tak 
se objem téměř zdvojnásobí. Cena ročního 
svozu zůstala stejná. Termíny svozů najdete 
ve zpravodaji.

D a l š í  d o b r o u  z p rá v o u  j e  b l í ž í c í 
se rekonstrukce silnice z Butovsi na Vrbici, 
která začne letos v červenci.

Protože ceny energií za poslední rok 
výrazně stouply, rozhodli se zastupitelé 
vyp lat i t  př í spěvek  ve  výš i  500  Kč 
na dospělého a 2 000 Kč na dítě pro 
všechny občany s trvalým pobytem v obci 

Butoves. Žádosti už máte všichni doma, 
kdyby někdo žádost neměl, nebo si nevěděl 
rady s vyplněním, kontaktujte mě, rád Vám 
pomohu.

S velkou radostí blahopřeji našim stolním 
tenistům, kteří již po druhé za sebou 
zvítězili v regionálním přeboru žáků.  
Podařilo se jim porazit všech 9 týmů 
okresní soutěže a dovést svůj tým 
k vítězství v ročníku 20222023 bez jediné 
porážky. Přeji jim, aby se jim i v budoucnu 
dařilo.

Bob Šviha
starosta obce

Obecní	knihovna
Je mi velikým potěšením Vám oznámit, 
že se nám v minulých dnech podařilo 
vybudovat novou obecní knihovnu. 
Je umístěna v prostoru obecního úřadu a je 
určena všem dětem i dospělým v naší obci. 
Knihovna nyní obsahuje přes 500 knih. 
Seznam všech titulů bude zveřejněn 
na stránkách naší  obce v kategori i 
„ K N I H O V N A“  a  ta ké  b u d e  m ož n é 
si na úřadě vyzvednout seznam v tištěné 
podobě. 
Dokáza l i  j sme navázat  spo luprác i 

s Knihovnou Václava Čtvrtka v Jičíně, která 
nám s knihovním fondem velmi pomohla. 
Díky ní pro Vás budeme moci zajistit 
i výpůjční službu „na přání“ z Jičína. 
Pokud by někdo projevil zájem o určitou 
studijní a odbornou literaturu, je také 
možnost mu ji objednat z knihovny v Hradci 
Králové. 
Provoz knihovny na obecním úřadě bude 
zahájen dne 25. 4. 2023 a to každé úterý 
od 16:30 do 17:30.
Knížky máme rozděleny do kategorií 07 let; 
711 let; 1115 let; naučná literatura děti 
a dospělé; beletrie dospělí. 

Každý zájemce o půjčování knih si vyplní 
přihlášku, dostane svou průkazku a poté 
si může začít půjčovat. 
Poplatek se u nás neplatí a výpůjční služba 
je tedy zcela zdarma.
Do budoucna plánujeme v prostoru 
knihovny organizovat čtení pohádek 
pro nejmenší, besedy a odpoledne stolních 
her. O všem budete včas informováni. 
Termín slavnostního otevření knihovny 
proběhne později  a bude oznámen 
v letáčku a rozhlasu. 

Jitka Švihová

Připravované	akce
15. 4.  Pomlázkové čaje  klub seniorů

28. 4.  Čarodějnické čaje  klub seniorů

30. 4. Pálení čarodějnic SDH Butoves

13. 5. Májové čaje klub seniorů

17. 5. Výlet po Českém ráji klub seniorů

20. 5. Okrsková soutěž SDH Butoves

26. 5. Narozeninové čaje klub seniorů

4. 6. Dětský den  obec a SDH

10. 6.  Kloboukové čaje klub seniorů

24. 6.  odpolední čaje klub seniorů

30. 6.  Narozeninové čaje  klub seniorů

8. 7. Butovský kros TJ Butoves

1/2023  čtvrtletník
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dáváno narozeným chlapcům. To už je dnes 
vzácná výjimka. Velká škoda, že naši potomci 
zapomínají při narození našich vnoučat 
na krásná česká jména. Před začátkem zábavy 
jsem ještě připomněl slogan: Svatý Josef s tváří 
milou, končí zimu plnou silou. Za všechny 
přítomné jsem popřál přítomným Pepíčkům 
pevné zdraví. 

Zábava jako obvykle byla velmi veselá a parket 
byl zaplněný tanečními páry. Vrátili jsme 
se i k tradičnímu cvičení. Návrh s radostí přivítaly 
hlavně ženy a za doprovodu známé písně 
si zacvičily. Zábavu jsem ukončil v 18 hodin, 
pozval na příští zábavu a upozornil dámy, 
a b y  n eza p o m n ě l y  n a  k ra s l i c e ,  a  p á ny 
na pomlázky, protože 8. dubna se bude konat 
zábava Pomlázková.

 Zdeněk Jiránek

Butovský	ples
SDH a TJ Butoves za podpory obce uspořádali 

18. března další společný ples.
Hudební produkci obstaralo známé duo Šejn – 

Pelc. Pro více jak osmdesát návštěvníků byla 
připravena skvělá tombola.

Poděkování za perfektní přípravu patří 
provozovatelům Butovanky.

Všem, kteří se na přípravě plesu podíleli, patří 
velké díky, akce byla velice vydařená a v brzkých 
ranních hodinách se nikomu nechtělo domů. 

 Milan Havelka

Jarní	dílny

29. března 2023
V Butovance se stále něco koná. Můžete 

tu potkat sportovce, seniory, tanečníky, hasiče, 
sousedy, kteří se přišli pobavit nad skleničkou 
dobrého nápoje. Máme velké štěstí, že jsou 
v  n a š í  o b c i  l i d é ,  k te ř í  s e  rá d i  s c h á z í , 
aby si společně užili zábavu, ale především jsou 
ochotni připravit akci i pro ostatní, aby se nám 
v Butovsi dobře žilo a bylo tu veselo. Mezi ty 
velmi aktivní patří Katka Hyršalová. Ujala 
se přípravy jarních dílen a sama vyrobila tolik 
jarních a velikonočních dekorací a nasbírala tolik 
p ř í ro d n í h o  m ate r i á l u ,  že  j s m e  m o h l i 
do Butovanky v neděli 29. března přijít pouze 
s jedním malým květináčem. 

Z proutí, mechu, vajíček a různě barevných 
přízdob jsme si podle Katčiných nápadů vytvářeli 
dekorace do interiéru i na zahrady, abychom 
mohli přivítat jaro a Velikonoce. Děti, které se 
jarních dílen účastnily, si s Katkou vyráběly 

velikonoční zajíce z papíru. 
Z Butovanky jsme pak odcházeli s rukama 

plnýma jarních a velikonočních dekorací, 
kterými jsme si nazdobili své domy a byty. Jako 
malé poděkování za účast jsem přítomným 
ž e n á m  a  d ě t e m  p ř e d a l a  p o z o r n o s t 
od zastupitelstva obce – macešku. 

Bylo to velmi pohodové odpoledne, za které Ti, 
Katko, všichni děkujeme. Ráda bych poděkovala 
také Frenkiemu a Lence, kteří se vzorně starají 
o příjemné prostředí v Butovance.

Iveta Nyčová

Stolní	tenis
Pinčesová sezóna je již téměř u konce, a tak se 

může začít pomalu bilancovat a hodnotit, i když 
družstvo žáků čeká ještě krajský přebor družstev, 
kam se i po této sezóně probojovalo.

Nakousl jsem naše naděje, tak se pokusím 
dokončit myšlenku o letošní sezóně. Družstvo 
žáků dokázalo obhájit loňský titul v okresním 
přeboru družstev a to dokonce bez “ztráty 
kytičky” resp. bez porážky! V sestavě: Ondráček 
Jonáš, Frýba Pepa, Havelka Adam, Hlawatschke 
Fredy, Rejman Marek,  Duzcynski  Vojta 
a Hlawatschke Mína. 

V dorostenecké kategorii jsme málem sahali 
po podobném úspěchu, ale pouhá jedna 

porážka v základní části nás nakonec odsunula 
mimo účast ve finále o konečné prvenství. 
Ovšem, nutno dodat, že jsme soutěž pro hráče 
do 19ti let absolvovali právě s výše uvedenými 
žáky, kterým je většinově let třináct… 

S koncem sezóny jsou nasnadě plány do té další 
a není tajemstvím, že je reálně ve hře vytvoření 
dalšího družstva mužů, kam plánujeme 
nejúspěšnější mládežníky posunout. Na jejich 
místa v žácích se totiž nemilosrdně tlačí další 
hráči a hráčky. Do začátku nové sezóny zbývá 
ještě nemálo měsíců, ale již nyní je třeba začít 
sestavovat soupisky jednotlivých družstev a tam 
to zatím vypadá na velký přetlak právě 
v mládežnické kategorii. Na druhou stranu, proti 
konkurenci jsou to starosti příjemné neb ostatní 
týmy řeší jestli jsou vůbec schopní doplnit 
soupisku do požadovaného počtu mládežníků 
a v TJ Butoves řešíme, zda nebude třeba i v rámci 
družstev žáků navýšit počet týmů. 

Družstva mužů mají také “po sezóně” 
a stanovené cíle nakonec byly splněné téměř 
absolutně. A tým v nejvyšší okresní soutěži 
nakonec s dostatečným náskokem unikl 
sestupovým starostem a uchoval si příslušnost 
v soutěži i pro nadcházející sezónu, která ovšem 
nevěstí nic lehkého, neboť z krajského přeboru 
by do této soutěže měl sestoupit tým Nového 
Bydžova a z druhé nejvyšší soutěže okresu 
postupují Železnice a Chlumec nad Cidlinou. 
Oba nováčci se netají tím, že nechtějí hrát 
“druhé housle” a rozhodně lze tímto čuchat 
celou soutěž ještě kvalitnější a vyrovnanější. 
A tým reprezentovali: Hlawatschke Aleš, Grym 

Petr, Konůpek Láďa st. a ml. a zaskakovali 
i Hlawatschke Fredy st. s Jónem Leošem.

B tým po postupu do třetí nejvyšší okresní 
soutěže nakonec hrál v lepší polovině tabulky, 
kde i skončil a vzhledem k jasnému cíli “záchrana 
v soutěži”, si toto chlapci pohodlně splnili a navíc 
přidali i nejeden zajímavý výsledek a skalp 
rádoby favoritů. Kostru B týmu tvořili: Žďárský 
Míra, Hlawatschke Fredy st., Jón Leoš, Zhouf 
Vašek, Volek Honza a pár zápasů odehrál 
Konůpek Láďa st.

Mezisezónní přestávku u mužského kolektivu 
vyplní pravděpodobně hlavně odpočinek a pak 
snad i dostatečný trénink v Butaréně (i na sále). 
Mládežnické hráče čeká do konce června 
standard tréninkový proces, v červenci krom 
jednoho týdne kempu volno a v srpnu začínáme 
pomalu zahajovat přípravu tak, aby u všech 
převládala ta potřebná radost za stolem s pálkou 
v ruce.

Velké díky patří všem těm, kteří se na sezóně 
jakkoli podíleli a pomohli svým dílem k jejímu 
zdárnému průběhu. Zejména podpora Obce 
Butoves, TJ Butoves, restaurace Butovanka 
a rodičů juniorů, je to, bez čeho by pinec nešel 
dělat ve stylu a rozsahu, v jakém se tak děje 
v Butovsi! Díky!

Alda Hlawatschke

Změna	územního	
plánu

Zastupitelé schválili změnu územního plánu č.1. 
Vše již bylo několikrát vyvěšeno na webu obce 
a úřední desce. Přesto bych Vás rád seznámil 
krátce s tím, co se změnilo.
Plochy, kterých se dotkla změna, jsou vyznačeny 
barevně.
Zelená plocha za bytovkou je veřejná zeleň, 

protože je tam hřiště a oddychová zóna. Na poli 
nad nádražím se část pozemku Z1a stala plochou 
k bydlení, jako jsou okolní parcely a plocha Z7a 
je určena k vybudování komunikace. Z8a je 
veřejná zeleň. Plocha Z13 pod drahou se změnila 
na občanskou vybavenost. B2, Z11, Z14 a Z15 
se staly plochou k bydlení. Pod hasičskou 
zbrojnicí se vytvořila plocha pro občanskou 
vybavenost. U ČOV byla vytvořena plocha 
technické infrastruktury, umožňující stavbu 
sběrného dvora apod.

Plán	svozu	bioodpadu
5. května
2. června

7. července
25. srpna
22. září
20. října

17. listopadu

Stručné	ohlédnutí
Silvestrovská	zábava

24. akce Klubu seniorů Butoves 
29. prosince 2022 
Od předchozí prosincové zábavy neuplynuly 

ani dva týdny a po romantické bílé krajině 
nezbyla ani památka. 

Po zahajovací znělce jsem přivítal na sále 
44 seniorů. V krátkosti jsem je seznámil 
s programem a popřál všem příjemnou zábavu. 
Ihned se sálem rozezněly tradiční Standovy 
příjemné melodie, které nenechaly dlouho 
nikoho sedět, a zakrátko tančící páry zaplnily 
celý parket. Zapomněli na některé nepříjemné 
současné události a vesele se společně bavili 
až do 16 hodin, kdy jsem jejich tanec uprostřed 
naší znělky zastavil a požádal, aby pozvedli 
ze stolů připravené sklenky vína. Nejprve jsem 
poděkoval členům a aktivistům výboru klubu 
za dobrou celoroční spolupráci  a všem 
přítomným popřál především dobré zdraví 
v příštím roce. Potom jsem vyslovil přání, ať 
naše vzájemná přátelství trvají i nadále a vyzval 
jsem, aby si na to vše připili. A ihned nastal 
na sále čilý ruch. Ozýval se cinkot skleniček 
a hlasité vzájemné přání. To, jak se při tom 
srdečně objímali, mne velmi těšilo. Připadal 
jsem si jako člen jedné velké rodiny. Po uklidnění 
se parket opět roztančil.

V 17 hodin se ujal člen výboru klubu Jirka 
Chládek losování tomboly. Přítomní účastníci 
zábavy darovali do tomboly mnoho cen, proto 
jejich vylosování trvalo téměř půl hodiny. 
Zlatým hřebem tomboly bylo vylosování hlavní 
ceny – mladého daňka. Výherce této ceny byl 
odměněn bouřlivým potleskem.

Losování skončilo, ale veselá a přátelská 
zábava pokračovala. Závěrečná znělka ukončila 

zábavu ve 20 hodin. Popřál jsem ještě jednou 
všem pevné zdraví v příštím roce a pozval 
na příští zábavu v sobotu 14. ledna, kdy 
si připomeneme 12. výročí založení klubu. 

 Zdeněk Jiránek

Čaje	k	12.	výročí	
založení	klubu 

1. akce Klubu seniorů Butoves
14. ledna 2023
Nápad udělat něco pro seniory se zrodil 

před dvanácti lety v kulturním výboru obce, 
jehož předsedou byl tehdy Jiří Chládek. Podařilo 
se mi navázat kontakt s předsedkyní Krajské rady 
seniorů paní Ing. Růženou Ryglovou a na setkání 

zástupců seniorských organizací 16. prosince 
2010 jsem získal od dlouholeté vedoucí Klubu 
seniorů Skřivany, paní Hany Svobodové, cenné 
informace o založení a vedení seniorského 
klubu.

15. ledna 2011 jsme pozvali  zájemce 
o společná setkávání do Butovanky, sešlo 
se 34 seniorů. Po seznámení s organizací 
a náplní činnosti vznikajícího klubu byl zvolen 
sedmičlenný výbor klubu: Jitka Cermanová, 
Marie Lazáková, Božena Mádlová, Marie 
Škaloudová, Jaroslava Zachová, Jiří Chládek a já. 
Od této doby se uskutečnilo 290 akcí Klubu 
seniorů Butoves: 139 čajů, 27 zájezdů, 
67 zajímavých akcí a 57x jsme oslavili narozeniny 
členů. Klub měl v roce 2022 54 členů.

Věřím, že činnost klubu ani v dalších letech 
nezanikne a uchová si přízeň seniorů. 

Všem přeji pevné zdraví a radost z každého 
setkání.

 Zdeněk Jiránek

Dětský	karneval	
V nedělní odpoledne 5. února se v Butovance 

konal dětský karneval. Byl plný úsměvů, dětské 
radosti, hudby a kouzelných postaviček ze všech 
koutů pohádkového světa. 

Karnevalovým odpolednem provázela 
Sněhurka, sněhulák Olaf a dva neúnavní králíci 
z klobouku Bob a Bobek. 

Společně jsme uspořádali mnoho veselých 
soutěží a protancovali nejedny botičky. Děti 
dostávaly za soutěže odměny ve formě 
drobných sladkostí a atmosféra v sále byla 
nezapomenutelná. 

Všechny karnevalové masky byly nápadité 
a děti se do svých pohádkových postav dokázaly 
doslova vžít. Vzduchem létalo mnoho balónků, 
konfet a rodiče byli na své ratolesti náležitě 
pyšní. 

Odpoledne bylo krásně stráveným časem a již 
nyní se moc těšíme na příští rok. 

Také děkujeme Frenkovi a Lence za příjemné 
a profesionální  „občerstvovací“ zázemí 
pro všechny přítomné.

Jitka Švihová

Maškarní	čaje
2. akce Klubu seniorů Butoves 
25. února 2023 
Celý týden jsme se těšili z krásného jarního 

počasí a sněženek v zahradách, ale v sobotu, kdy 
jsme se měli sejít k letošní druhé společné akci, 
se počasí opět změnilo v zimní. Od hor Tábor 
a Kumburk, které přes noc znovu oblékly bílé 
čepice, vanul studený vítr a občas poletovaly 
s n ě h o v é  v l o č k y.  To  a l e  n e o d r a d i l o 
42 přítomných, z toho osm hostů z jičínské 
organizace slabozrakých a nevidomých, které 
jsem po úvodní znělce přivítal na sále 
Butovanky. 

Různé důvody, které se sesypaly na měsíc únor, 
b y l y  p ř í č i n o u  t o h o ,  ž e  j e  t o  4 2  d n í 
od předchozího setkání. Byla to pro nás dlouhá 
doba a všem se nám stýskalo po přátelích 

a dobré zábavě. 
Po úvodních slovech o končícím období 

Masopustu a přání dobré zábavy se parket 
Butovanky zaplnil osmnácti tanečnicemi 
z Lomnice nad Popelkou. Pod vedením paní 
Šimůnkové předvedly své pečlivě nacvičené asi 
dvacetiminutové vystoupení, které bylo 
závěrem odměněno bouřlivým potleskem 
přítomných.

Po vystoupení tanečnic v maskách na parket 
nastoupily nedočkavé taneční páry. Protože tyto 
odpolední čaje jsme plánovali jako maškarní, 
nasadili si alespoň někteří tanečníci barevné 
škrabošky a začalo bujaré veselí. Po znělce klubu 
se na parket vrátily tanečnice z Lomnice, ovšem 
v jiném převlečení, aby svým vystoupením 
ve stylu country zpestřily zábavu.

Když závěrečná hudební znělka vydařenou 
zábavu ukončila, poděkoval jsem tanečnicím 
z Lomnice nad Popelkou za pěkná vystoupení.

 Zdeněk Jiránek

Narozeniny	členů
3. akce Klubu seniorů Butoves
Butovanka, 3. března 2023
Třetího března jsme se v Butovance sešli 

na třetí letošní akci našeho klubu, abychom 
popřáli hodně zdraví členům klubu seniorů, 
kteří se narodili v měsících lednu, únoru 
a březnu. 

Po slavnostním přípitku a zpěvu jsem 
oslavencům vyhlásil sólo a všichni přítomní 
tančíc ím utvoř i l i  s lavnostní  kruh.  Pak 
pokračovala volná zábava do osmnácti hodin. 

Děkuji všem, kteří se oslav zúčastnili, 
a zejména ženám, které pro nás připravily 
zákusky. 

Zdeněk Jiránek

Josefské	čaje 
4. akce Klubu seniorů Butoves 
11. března 2023
Prosluněný celý předchozí týden dával naději, 

že svatý Řehoř příchod jara potvrdí. Přinesl nám 
ale zklamání. Obloha zatažená, chvílemi déšť, 
který občas vystřídalo několik sněhových 
vloček. Poslední naději na příchod jara nám 
vzalo i sobotní ráno před tímto naším setkáním. 
Studený vítr přinesl přívaly sněhu. Takovou 
sněhovou souvislou deku a místy i závěje jsme 
tu neměli za celou letošní zimu. Naštěstí 
sněhová kalamita dopoledne ustala a občasné 
sluneční paprsky umožnily stálým účastníkům 
našich zábav přijet i z větších vzdáleností, takže 
po hudebním úvodu Standy jsem mohl přivítat 
na sále Butovanky 34 přítomných. Připomněl 
jsem 12. březen, kdy má svátek svatý Řehoř. To je 
den, kdy v roce 604 zemřel Řehoř, 64. papež 
katolické církve. Zmínil jsem známé starodávné 
pranostiky, které se k tomuto dni vztahují: 
Na svatého Řehoře, čáp letí přes moře, žába 
hubu otevře, líný sedlák, který neoře. To vše má 
naznačit, že se pomalu blíží jaro. 

Opustili jsme svatého Řehoře a připomněli 
si dalšího březnového svatého – Josefa. Tento 
den považovali již naši předkové za první jarní 
den. Josef, krásné české jméno, bylo často 
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